
 

         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Duben 2008                                                                                        Sudický zpravodaj č. 2/2008 
Slovo starosty: 

Vážení spoluobčané, 
 
nevím, ale vždy když začnu psát tento článek a dívám se zpět, musím říct, že ten čas strašně letí. 
Letí a ubíhá jako voda. Ani jsme se nenadali, či nestačili pořádně v roce 2008 rozkoukat a čas 
nám z letošního roku ukrojil první čtvrtinu. Všechno se žene kupředu vývojem v technice, 
chováním lidí, rychlým dospíváním našich dětí. A u těch se zase musím zastavit. U naší mládeže, 
myslím tím -náctileté, kteří ještě chodí do základní školy. Běžte se zas po roce podívat do naší 
autobusové zastávky. Některá skupina mládeže si prostě neváží ničeho. Zastávka je opět dílem 
jistých umělců přetvořena na galerii vulgarismu. Ale je to i v nás, když jdu kolem já, tak tam vždy 
nakouknu a aspoň jim něco řeknu, škoda že jsem tam nikoho zatím nechytil při jeho tvorbě, ale 

myslím, že i tam jednou spadne klec a budeme mít nově vymalovanou čekárnu na náklady tvůrce různých 
nástěnných děl. No a další nešvar, kouření našich dětí. Tedy hlavně dětí ze základní školy. Dnes, když jdu kolem 
parku já, tak si už děcka dávají pozor, ale když mě nevidí, tak se tam kouří jak v hospodě. Škola prý s tím mimo areál 
školy neumí nic dělat, tak bychom se do toho kouření měli vložit my, dospělí. Na veřejnosti děti okřiknout nebo to 
decentně sdělit jejich rodičům. Měli bychom se do výchovy dětí zapojit společně a věnovat jim více pozornosti hlavně 
na veřejnosti. Věřím, že více lidem v naší obci nejsou tyto věci jedno a je dost takových, kteří tyto -náctileté aspoň 
okřiknou. 
No a co se u nás v obci dělo od vydání posledního zpravodaje? Na prvním ročníku či na prvním pochodu po okolí 
Sudic se nás sešlo pře šedesát, vyšlo nám krásné počasí a udělali jsme si krásnou vycházku do Sciborzic Wielkich a 
společně strávili hezké nedělní odpoledne. Fotky z různých podobných akcí můžete vidět na stránkách  naší obce 
www.obec-sudice.cz , buď přímo ve fotogalerii, v současnosti naší obce, nebo v odkazu firmy a sdružení, pod 
hlavičkou Strom. V měsíci únoru nás navštívili zástupci polské obce Szemrowice. Je to obec vzdálená od našich 
hranic přes sto kilometrů. Ke schůzce s jejich zástupci došlo z důvodu, že jistý pan Hellmann, který se narodil a žil 
jistou dobu v Sudicích, se stal zakladatelem hasičů ve jmenované obci a okolí. Oni pořádají každý rok závody 
koňských stříkaček a v letošním roce budou p.Hellmannovi odkrývat pamětní desku. Proto byli naši hasiči na toto 
odhalení taky pozváni, bude to 7.6.2008.  
V pátek 14.3.2008 byla provedena demolice staré stodoly na ulici Ratibořské za pomoci techniky firmy p.Kokeše 
z Dolního Benešova. 
V sobotu 15.3.2008 jsme měli brigádu na pročištění staré cesty do Pietraszyna. Bylo nás sice málo, jen sedm, ale jak 
se říká, sami dobří a myslím, že se nám podařilo udělat kus práce. V sobotu 29.3.2008 jsme v čištění cesty 
pokračovali, sešlo se nás devět a podařilo se nám cestu pročistit až ke státní hranici. Tam sice ještě zůstalo nějaké 
křoví pořezané na zemi, ale to už vyčistí zaměstnanci obce. Až bude cesta vyčištěná, provede se srovnání povrchu a 
taky jeho zpevnění. Mohla by to být nebo bude, nejbližší cesta pro pěší a cyklisty  do Polska. 
V sobotu 22.3.2008 jsme měli také brigádu. Už v loňském roce jsem byl dohodnut s ředitelem opavských hasičů na 
zapůjčení hydraulické plošiny, no a teď se to podařilo realizovat. V sobotu odpoledne přijeli hasiči s plošinou a 
provedlo se ořezání vrby na hřišti, která už svými větvemi ohrožovala dětské hřiště ležící pod ní. Dále se částečně 
ořezala vrba u kinosálu, která už také ohrožovala elektrické vedení a střechu domku stojící pod ní. U toho nám 
pomáhali také hasiči SDH Sudice.  
Myslím, že v naší obci je pořád hodně lidí, kteří mají zájem o dění v naší obci, ať již o dění kulturní, církevní nebo 
pracovní. O tom se přesvědčuji pořád a jsem rád, že když je třeba přidat ruku k dílu, tak se lidé nebojí. 
Vážení spoluobčané, přeji Vám  do jarních dnů plno píle, síly, zdraví a domácí pohody. 
                                                                                                        Petr Halfar, starosta   

 

www.obec-sudice.cz 
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Usnesení 11/1 - Zastupitelstvo obce Sudice určilo: 
Ověřovatelé zápisu z 11. zasedání Zastupitelstva obce 
Sudice konaného dne 10.03.2008: 
Ing. Emil Josefus, p.Pavel Plachtzik 
Usnesení 11/2 - Zastupitelstvo obce schválilo: 
Program 11. zasedání Zastupitelstva obce Sudice 
rozšířený o body dle zápisu. 
Usnesení 11/3 - Zastupitelstvo obce Sudice zvolilo:  
Členy komise pro vypracování návrhu usnesení ve 
složení: p. Radek Havala – předseda, p. Vilém Mikluš 
– člen, p. Marta Švarcová - členka 
Usnesení 11/4 - Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí: zprávu o plnění úkolů z 10. jednání 
Zastupitelstva obce Sudice konaného dne 17.12.2007 
Usnesení  11/5 – Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Výsledky inventarizace majetku obce 
Sudice se stavem k 31.12.2007. 
Usnesení 11/6 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Rozdělení neinvestiční dotace občan- ským 
sdružením na rok 2008 ve výši: 

- TJ Sokol Sudice 40.000,00 Kč 
- Sbor dobrovolných hasičů 25.000,00 Kč 
- Myslivecké sdružení 10.000,00 Kč 
- ZO AVZO TSČ ČR Střelecký klub Sudice

   25.000,00 Kč 
Rozdělení neinvestiční dotace registrovaným církvím 
na rok 2008 ve výši: 
 - Římskokatolická farnost Sudice 50.000,00 Kč 

- Pravoslavná církev Sudice 10.000,00 Kč 
Starosta se pověřuje podepsáním smluv o poskytnutí 
neinvestiční dotace občanským sdružením a 
registrovaným církvím na rok 2008.  
Usnesení 11/7 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: 

1. Realizaci celkové rekonstrukce hasičské 
zbrojnice a zadání zpracování projektové 
dokumentace rekonstrukce hasičské zbrojnice 
projekční kanceláři Ing. Leo Chřibkem, 
Kobeřice do fáze ohlášení Stavebnímu úřadu 
Kobeřice v rámci podání žádosti o dotaci 
z programu: Podpora obnovy a rozvoje 
venkova Moravskoslezského kraje 2008 o 
celkových předpokládaných nákladech 
578.000,00 Kč a úhradu ve výši 12.000,00 Kč 
za zpracování projektové dokumentace.  

2. Pověřuje starostu obce p. Petra Halfara 
jednáním ve věci možnosti získat hasičské 
auto pro jednotku sboru dobrovolných hasičů 
obce Sudice včetně možnosti získání dotace 
na auto. 

Usnesení 11/8 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo : Navýšení ceny na 36.131,00 Kč za 
zpracování projektové dokumentace na zřízení 
bezpečnostních prvků v obci Sudice na ulici Hlavní a 
rekonstrukce chodníků projekční firmou Ing. Leo 
Chřibkem, Stiborská 37, Kobeřice z důvodu, že  firma 
zajistila inženýrskou činnost (50 % dokladů) a zajistila 
rozdělení projektu na 2 části. Zároveň zastupitelstvo 

obce bere na vědomí podání žádosti o přidělení 
dotace z Moravskoslezského kraje z programu 
Zvyšování pasivní bezpečnosti na pozemních 
komunikacích - DSH 7.  
Usnesení 11/9 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Zadat zpracování žádosti o dotaci na 
přemístění mateřské školy ze stávajícího objektu  do 
objektu základní školy ze strukturálních fondů EU a 
veřejných zdrojů firmě KP projekt s.r.o., pobočka 
Ostrava, regionální poradenství, 28. října 165, 709 00  
Ostrava – Mariánské Hory. Starosta se pověřuje 
jednáním s touto firmou a uzavřením smlouvy o dílo. 
Usnesení 11/10 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Zadat přepracování projektové doku- 
mentace projekční kanceláři Ing. Leo Chřibek, 
Stiborská 37, Kobeřice, na akci „Rekonstrukce ulice 
Luční“ tak, aby vyhovovala obyvatelům ulice Luční, 
jejichž námitky ve stavebním řízení byly důvodem k 
zastavení stavebního řízení.   
Usnesení 11/11 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Zadat firmě DIGIS, spol. s r.o. Ostrava – 
Poruba činnosti uvedené pod bodem 1 (aktualizace 
map katastru nemovitostí nad k. ú. Sudice 1x ročně), 
bod 2 (Zpracování a vložení inženýrských sítí /plyn, 
elektro/ do prohlížeče GIS a bod 6 (zákaznická 
podpora zahrnující drobné změny, úpravy, převody, 
grafické výstupy, školení apod.) podle návrhu Smlouvy 
o dílo č. SUD08_SOD na tvorbu GIS obce Sudice 
v roce 2008 v celkové ceně 13.090,00 Kč.  Starosta se 
pověřuje podepsáním smlouvy o dílo. 
Usnesení 11/12 -  Zastupitelstvo obce Sudice ruší : 
Usnesení č. 3/15 z 3. zasedání Zastupitelstva obce 
Sudice ze dne 18.12.2006 s tím, že nebude vymáhat 
po p. Františku Petrošovi pohledávku za doměřenou 
daň z příjmů fyzických osob ze závislé činnosti ve výši 
10.100,00 Kč za dar poskytnutý obcí Sudice p. 
Františku Petrošovi v roce 2004. 
Usnesení  11/13 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí : Informaci starosty o uzavření Smlouvy o 
nájmu nebytových prostor v objektu na Hlavní ulici čp. 
148 (volné prostory po Policii ČR RCPP Sudice) 
v souladu s § 102 odst. 2 písm. m) zák. č. 128/2000 
Sb., o obcích, v platném znění, s firmou Boček servis 
– Jiří Boček, Nová 192, 747 25 Sudice, na dobu 
neurčitou s účinností od 1.3.2008 za cenu nájmu 
55.277,00 Kč ročně a za standardních podmínek, jak 
byla uzavřena smlouva předchozí s doplňkem, že 
nájemce se zavázal v letošním roce provést výměnu 
stávajících oken za okna plastová a jako protihodnotu 
nebude platit nájemné do výše ceny investice.   
Usnesení  11/14 -  Zastupitelstvo obce Sudice  
schválilo: Prominutí ceny za nájem pozemku p. 
Jarmile Brendlové za rok 2007 

1) Prominutí ceny za nájem pozemku p. Jarmile 
Brendlové v roce 2008 podmiňuje sekáním 
pozemku minimálně 5 x ročně a udržováním 
v čistém stavu pozemku a okolí.  
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2) Pověřuje starostu p. Petra Halfara jednáním 
s p. Jarmilou Brendlovou s cílem dojednat 
termín ukončení nájmu a termín znovu 
zapojení plynu v objektu.  

3) Odpovědět slečně Věře Teichmannové, že 
bude dále jednáno po skončení současného 
nájmu. 

Usnesení  11/15 -  Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo : Rozpočtové opatření č. 7/2007 dle zápisu 
provedené starostou v souladu s usnesením č. 9/10 
z 9. zasedání Zastupitelstva obce Sudice ze dne 
22.11.2007  
Usnesení 11/16 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Zaměstnat z evidence Úřadu práce 
v Opavě 4 zaměstnance na veřejně prospěšné práce a 
podle § 102 odst. 2 písm. j) a v souladu s § 102 odst. 4 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, 
stanoví počet 4 zaměstnanců obce včetně 3 
zaměstnanců zaměstnaných na dohodu o provedení 
práce v obecním úřadu s účinností od 01.04.2008.  
Usnesení 11/17 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Podle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, 
v platném znění a podle nařízení vlády č. 79/2008 Sb., 
kterým se mění nařízení vlády č. 37/2003 Sb., o 
odměnách za výkon funkce členům zastupitelstev, ve 
znění pozdějších předpisů,  zvýšení odměn členům 
Zastupitelstva obce Sudice podle přílohy, která je 
přílohou zápisu.   
Usnesení 11/18 - Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí : Zprávu starosty obce o činnosti Svazku 
obcí mikroregionu Hlučínska – západ, Sdružení obcí 
Hlučínska a Spolku pro obnovu venkova, jejímiž členy 
je obec Sudice. 
Usnesení 11/19 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo : Z předložených nabídek na pojištění 
obecního majetku a a odpovědnosti za škodu nabídku 

Generali Pojišťovny  a.s. se sídlem Praha 2, 
Bělehradská 132 za celkové roční pojistné ve výši 
37.316,00 Kč. Starosta se pověřuje uzavřením pojistné 
smlouvy a jejím podpisem. 
Usnesení 11/20 –  Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo : Provést ořez větví 2 smutečních vrb – na 
hřišti TJ Sokol Sudice a na zahradě u víceúčelového 
zařízení na Hlavní čp. 125 v Sudicích.  
Zastupitelstvo obce Sudice  bere na vědomí : 
Zprávy podané starostou: 

- Vydání Regionálního mapového průvodce 
Opavské Slezsko, ve kterém má obec Sudice 
svou reklamu za cenu 7.378,00 Kč vč. DPH.  

- Možnost obnovení stezky do Pietraszyna 
- Informace o jednání se Správou a údržbou 

silnic Opava o možnostech zprovoznění cesty 
do Scibórzyc Wielkich 

- Informace o průběhu demolic dvou stodol 
- Výsledky Tříkrálové sbírky na Hlučínsku a 

v naší obci 
- Možnost účasti v turnaji úředníků místních 

samospráv v rámci 900 let města Racibórze 
- Nabídku obce Rohov na společné setkání 

členů zastupitelstev obcí 
- Školská rada – ukončení volebního období 
- Nabídku firmy GADES, která nabízí služby 

z oblasti úspor energií, stavební fyziky, 
energetiky a tepelné techniky budov 

- Zprávu Policie ČR OO Kravaře o stavu 
veřejného pořádku a bezpečnostní situaci 
v obci Sudice za rok 2007 

- Spuštění projektu Czech POINT na Obecním 
úřadě v Sudicích  

- Nabídku na zhotovení pohlednic obce 
 

Petr Halfar, v.r., starosta

 
 
 
 

 

            Ing. Emil Josefus, v.r., ověřovatel  
Pavel Plachtzik, v.r., ověřovatel 

 
 

Obecní úřad informuje 
 

� Fotografická soutěž na internetových stránkách stránkách Sdružení obcí Hlučínska 

Zajímavá informace pro všechny fotografy !!! 
Na internetových stránkách  Sdružení obcí Hlučínska – www.hlucinsko.eu , www.hlucinsko.com a 

www.hlucinsko.info  běží již od ledna fotografická soutěž  „Hlučínsko v pohybu“. 

Pokud se zde zaregistrujete, můžete poslat své fotografie na téma dětí, zimních radovánek, společenských 

akcí, přírody. Zároveň se můžete podívat na různá dílka ostatních fotografů Hlučínska.
 
 

 

� Zrušení poplatků za vydání Vyjádření o poloze sítí elektronických komunikací společnosti 
Telefónica 02 Czech Republic, a.s. s platností od 1.3.2008 

Společnost Telefónica 02 oznamuje, že s platností od 1.3.2008 nebude vydání Vyjádření zpoplatněno. 

S platností od 1.3. 2008 žadatel o vyjádření uhradí pouze náklady na poštovné spojené s doručením žadateli, 

které činí 110,00 Kč. 
                                      Ing.Jiří Lagner, ředitel administrace a dokumentace sítě, Telefónica 02 Czech Republic, a.s.  



Sudický zpravodaj -  Obecní úřad informuje       Str. 4 
  

Problematika kvality pitné vody  
Zhoršená kvalita pitné vody byla donedávna zaznamenávána pouze v naší obci. V posledních měsících se zhoršená 
kvalita projevila i v sousední obci Rohov. Není divu, protože vodu obě obce odebíráme ze společného zdroje ve 
Strahovicích. Dáváme Vám na vědomí doslovné znění dopisu SmVaK Ostrava a.s. ze dne 11. března 2008: 
 
Vážený pane starosto, 
v návaznosti na předcházející vzájemnou korespondenci a osobní jednání se zástupci naší společnosti dne 23.1.2008 
na Obecním úřadě v Rohově ve věci kvality dodávané pitné vody (výskyt sraženin uhličitanu vápenatého v pitné vodě) 
v obcích Rohov a Sudice si Vás dovolujeme informovat o doposud přijatých opatřeních a dalším postupu SmVaK 
Ostrava a.s. při řešení této problematiky. 
K potlačení tohoto přirozeného senzorického projevu tvrdé podzemní vody, který nemá dopad na zdraví odběratelů, 
byla učiněna ze strany SmVaK a.s. Ostrava řada provozních opatření. Na úpravně vody Strahovice a ve vodojemu 
Rohov byly provedeny technologické úpravy na vystrojení, které měly za cíl omezení provzdušnění vody. V další fázi 
pak bylo provedeno intenzívní odkalení vodovodních řadů a byla provedena mimořádná čištění vodojemu Rohov. 
V obci Sudice i Rohov jsme rozšířili monitoring kvality pitné vody na síti za účelem ověření dopadů přijatých opatření 
na jakost dodávané vody. V těchto opatřeních, z nichž posledním byla ke konci ledna letošního roku technická úprava 
způsobu provzdušňování vody, nadále pokračujeme se sledováním jejich účinnosti v týdenních cyklech. 
Vzhledem k tomu, že uvedená provozní opatření jsou z hlediska odstranění vodního kamene v dodávané pitné vodě 
jen částečně efektivní (provzdušnění vody, které je potřebné pro snížení obsahu železa a manganu v upravované 
podzemní vodě, nelze z procesu vyloučit) a ve snaze SmVaK Ostrava a.s. o zajištění bezproblémové dodávky vody 
svým odběratelům, jsme zahájili přípravu technicky i finančně náročného, ale pravděpodobně dostatečně účinného 
zásahu do technologie úpravy vody. Toto řešení investičního charakteru, které si vyžádá projekční přípravu, 
předpokládáme realizovat do konce letošního roku. Jeho součástí bude  i regenerace vrtu – zdroje podzemní vody ve 
Strahovicích, která se uskuteční již ve dnech 7. až 10.04.2008. 
Dosavadní technicko-provozní opatření zůstanou zachována do zprovoznění uvedené investiční akce s tím, že 
rozšířený monitoring kvality vody bude ukončen v 11. týdnu t.r. a bude se i nadále pokračovat v odkalování vodovodní 
sítě s mimořádnou četností 1x měsíčně. 
O dalších podstatných krocích Vás budeme informovat. Zároveň prosíme v tomto smyslu informovat i občany v obci. 
S pozdravem          Ing. Milan Koníř, v.r. ředitel vodovodů

   

 
Poděkování spoluobčanům, spolkům,organizacím a podnikatelům 
 
I když nás v současné době potrápilo chladnější počasí, zima byla mírná a již byl prostor 
k jarnímu úklidu, proto bych chtěl poděkovat všem spoluobčanům za úklid předzahrádek, 
zametání chodníků a cest, za hlášení poruch na obecním majetku (veřejné osvětlení, 
chodníky, kanalizace..) a taky za úklid poletujícího podzimního listí. 
Dále bych tady rád poděkoval: 

- rodině Šebestíkové za demontáž střechy stodoly na ulici Ratibořské 
- Mysliveckému sdružení za ořez stromků v obci 
- všem pořadatelům za pomoc při pořádání akcí v obci 
- všem brigádníkům při úklidu cesty do Pietraszyna. Byli to: 

Folta Jan, Havranke Günter, Heiduček Josef, Kalmus Milan ml., Majer Pavel, Zeman 
Jaroslav, Josefus Jakub, Kryštof Michal, Levák Lukáš, Plachtzik Jiří, Palchtzik Pavel, 
Zeman Marek 

      -     všem brigádníkům při ořezu stromů -  Halfar Jiří, Plachtzik Pavel, Vaníček David,                    
             Vaníček Pavel,     
 

A taky všem, na které jsem tady zapomněl.       Petr Halfar starosta 
                                                                                                  
 

A ještě jednu prosbu mám na Vás, vážení spoluobčané, 
chtěli bychom do dalšího roku vydat kalendář s historickými fotografiemi Sudic. Byl bych rád, kdybyste byli tak hodní    
a doma prohlédli stará alba a vybrali nějaké hezké a kvalitní starší fotky budov naší obce, které byste nám mohli 
zapůjčit na obecní úřad. Z těch by se poté vybral určitý počet fotografií na kalendář a po zpracování by vám byly 
fotografie vráceny domů dle seznamu tak, jak nám je půjčíte. Doufám, že se nějaké fotografie sejdou a tím nám velice 
pomůžete. Předem vám děkuji za spolupráci 
 
                                                                                           Petr Halfar starosta 
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Z obecní kroniky 
 

V každém čísla našeho zpravodaje se budete moci seznámit s úryvky naší obecní kroniky. Počínaje tímto vydáním, 
budeme Vás postupně seznamovat s celou kronikou obce, která má několik svazků. 
Z předmluvy k celkovému vydání: Tyto příspěvky pro Sudickou kroniku byly zpracovány v různých dobách a za 
přispění více autorů. Obsahově jsou tyto příspěvky historicko-topograficko-statistickým popisem obce Sudice. 
Příspěvky byly vypracovány s použitím rozsáhlých vyhodnocených podkladů. Jednotlivé příspěvky  odrážejí osobní 
názory autorů. Vybrané historické fotografie zachycují jednotlivá časová údobí až do roku 1945.  
Příspěvky pro sudickou kroniku sestávají ze tří svazků. Svazek I. má dvě části. Část 1 je „Pamětní kniha“, tištěné 
vydání, autor Max Schichor (1928). Část 2 je „Historie a vývoj obce Sudice“, vydavatel Paul Wilpert. Svazek II. má 
název „Sudice a jejich osídlené území. Svědectví 4000 let“, vydavatel Karl Wegener.  Svazek III. má název 
„Pamětní kniha“, rukopisné vydání, autor Max Schichor (1928). 
Vydavatelé děkují všem sudickým občanům, kteří podpořili záměr vydat tuto kroniku poskytnutím podkladů, 
historických fotografií a také finančně. Obzvláště by chtěli poděkovat autorům jednotlivých příspěvků a panu 
Dietfriedu Wielschovi, jenž se postaral o vydání celého díla a reprodukci fotografií. Dále bychom chtěli poděkovat 
panu Ernstu Gottzmannovi a Ernstu Hämonesovi za jejich osobní podporu při vydávání svazků.  
Jsme toho názoru, že vydání těchto svazků by mělo být výzvou sudickým občanům, aby pokračovali v započatém 
díle. Tato kronika by mohla být rozšířena sbírkou dokumentů, sbírkou publikací o Sudicích, překladem částí, popř, 
úryvků ze současné místní kroniky do češtiny, literárními díly a vytvořením malé knihovny v Sudicích. Vydavatelé 
doufají, že se na těchto záměrech bude podílet velká část sudických občanů. Karl Wegener, Dietfried Wielsch, Paul 
Wilpert. 
Pamětní kniha obce Sudice, Svazek I., Část I. – zpracováno podle dokladů a rukopisně zaznamenáno 
Maxem Schichorem r. 1928, vydáno a rozšířeno r. 1995 
 
Poznámky ke svazku I., část I. - Vydáním obecního památníku Sudic vznikla pro sudické občany a další zájemce 
možnost blíže se seznámit s hodnotným dílem kronikáře Maxe Schichora z r. 1928. Jelikož je originál napsán ručně 
a německým písmem, které se už v dnešní době neučí, vyvstala potřeba přepsat originál písmem tiskacím tak, aby  
se mladé generace, popřípadě čtenáři hovořící oběma jazyky mohli podrobně seznámit s dějinami Sudic. Zde je 
třeba vyzvednout zásluhy kronikáře, řídícího učitele Maxe Schichora, že na základě návrhu sudického magistrátu 
z roku 1861 a na základě výsledků vlastních bádání, obsáhle a přehledně zpracoval tyto materiály o Sudicích až do 
roku 1928. Bohužel, dodnes neexistuje žádné ucelené dílo jako „Kronika obce Sudice“.  Pravděpodobným důvodem 
je skutečnost, že z důvodu vzniku četných požárů a katastrof, a také válečných událostí, byla většina důležitých 
archivních materiálů zničena. Také z obecního památníku zůstala zachována bohužel jenom část. Tuto zachovalou 
část památníku vzala s sebou při útěku před válečnými událostmi v r. 1945 paní Hedwiga Wegenerová, rozená 
Spata, do Duryňska v Německu a tím tyto materiály zachránila. V současnosti opatruje obecní památník paní Sylvia 
Scherholzová, dcera kronikáře Maxe Schichora, žijící v Brémách. 
Karl Wegener věnoval v 70. letech hodně píle, energie a času, jakož i finančních prostředků, aby osobně vytvořil 
reprodukci obecního památníku na magnetofonový pásek, zařídil vytištění a převzal redakci, výrobu a namnožení 
textu.  Díky také paní Birgit Wilpertové, jenž text sepsala a vedle svého zaměstnání věnovala dílu hodně času a 
porozumění. V této tištěné formě byly oproti originálu provedeny jen nepatrné změny. Co se týče poznámek, byly 
použity vědomě jen v malém rozsahu, popř. byly v psaném textu zvýrazněny. Byl rozšířen počet fotografií. Tištěné 
vydání „Obecního památníku“ bylo rozšířeno o seznam svazků, mapy a některé fotografie. Paul Wilpert vydal 
v souvislosti s vytištěním „Obecního památníku“ také ručně psaný originál na formátu DIN A4 jako svazek III (plně 
totožný s originálem), takže zájemci mají možnost si vybrat „Obecní památník“ jak ve formě tištěné, tak i rukopisné. 
Vydavatelé děkují všem, kteří se přičinili o zveřejnění příspěvků do sudické kroniky. Doufají, že hodně Sudičanů, ať 
už z obce přímo nebo vystěhovaných mimo, bude tuto kroniku se zájmem číst. 

Karl Wegener, Braunschweig, říjen 1995 
Paul Wilpert, Berlín, říjen 1995 
 

Pozn. OÚ Sudice – pokud se v předešlém textu mluví o 
„Obecním památníku“ , jedná se o „Pamětní knihy“, které Vám 
chceme přiblížit a k jejichž rozšiřování dostala obec Sudice 
souhlas autorů, jak je patrné i z textu, kdy si autoři přejí, aby 
se s historií Sudic seznámilo co nejvíce občanů. Dnes má již 
obec Sudice k dispozici všechny svazky, poslední materiály 
předal p. Paul Wilpert za všechny, kteří materiály několik let 
zpracovávali, při návštěvě Sudic v září 2007 (viz foto). Jsou to 
však německy psané materiály. Část těchto materiálů 
(Pamětní kniha I. a II.) přeložil do českého jazyka sudický 
občan p. Jiří Herrmann. Český překlad neprošel jazykovou 
úpravou a takto Vám ho také v dalších číslech  přiblížíme. -oú- 
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S T A T I S T I K A   D A T   O B Y V A T E L   O B C E    S U D I C E   ke dni 31.12.2007 

 

 

 Celkem Průměrný věk Datum narození 
nejstaršího 

Datum narození 
nejmladšího 

Osoby 670 37,85  26.11.2007 

Muži 332 35,40 15.07.1922 26.11.2007 

Ženy 336 40,05 26.10.1918 04.08.2007 

Děti do 15 let 106    

Dorostenci od 15 do 18 let 32    

18-60 418    

Starší 60 let 114    

Možní voliči 514 45,41 26.10.1918 20.11.1989 

 

  

 
Obec Sudice měla k 31.12.2007 670 obyvatel. Do počtu trvale bydlících obyvatel bylo zapsáno i 17 občanů jiné 
národnosti. Průměrný věk obyvatel činil 37,85 let. Z obce se odhlásilo 19 občanů a přihlásilo se 30.  
V matrice, v knize manželství bylo zapsáno 8 sňatků, Dva sňatky byly ze Sudic. Z toho 7 sňatků bylo církevních          
a 1 občanský.   
Narodilo se 12 dětí a zemřelo 7 spoluobčanů. Průměrný věk zemřelých činil 62,29 let.  

    
Nezaměstnanost v obci v roce 2007 
Míra nezaměstnanosti v naší obci činila k 31.12.2006 14,89 % s počtem 53 nezaměstnaných osob. K 30.06.2007 
činila míra nezaměstnanosti 12,08 % s počtem 41 uchazečů. Ke konci roku 2007 byla míra nezaměstnanosti 10,88 % 
s počtem 38 uchazečů. Tyto údaje kopírují celostátní údaje, tzn, že nezaměstnanost klesá i v naší obci.   
 
 

INFORMUJEME - Sběr nebezpečných a velkoobjemových odpadů 
 
Ve spolupráci s firmou Marius Pedersen  a.s. bude proveden v sobotu 10. května 2008  sběr nebezpečných a 
velkoobjemových odpadů z domácností. Kontejnery budou přistaveny na Náměstí (před bytovkou čp. 38) v době od 
8.00 do 10.00 hodin 
V uvedené době bude moci každý občan odevzdat na uvedených místech odpady v následujícím sortimentu:  olejové 
automobilové filtry - plechovky se zbytky barev - monočlánky - autobaterie - zářivky, výbojky - znečištěné láhve a sklo 
od chemikálií – zbytky přípravků na hubení škůdců a postřiky - staré kosmetické přípravky - staré léky - vyjeté 
motorové oleje - ředidla, mořidla, rozpouštědla, lepidla - plastové obaly a nádoby od škodlivin - olejem, vazelínou, 
barvami znečištěné textilie - fotochemikálie - ojeté pneumatiky - obaly od sprejů - televizory - rádia – ledničky - 
domácí elektrospotřebiče - matrace - WC mísy - umývadla - koberce - linolea - kočárky - křesla - gauče atd. 
Přijímán nebude klasický železný šrot, sklo a vyseparované plasty. Tyto sběry jsou v naší obci organizovány 
každoročně 2x, proto není důvod, aby některé z těchto odpadů končily v popelnicích, kamnech anebo dokonce ve 
volné přírodě. Věříme, že každý z Vás, kdo takovéto odpady vlastní, využije této výhodné příležitosti a akce se 
zúčastní! 
 
 Za přispění k ochraně životního prostředí Vám děkuje Obecní úřad. 
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Občanské sdružení Diakonie Broumov ve spolupráci  

s Obecním úřadem Sudice 

VYHLAŠUJE 
 

H U M A N I T Á R N Í     S B Í R K U 
 

� letního a zimního oblečení (dámské, pánské, dětské), 

ze zimního oblečení především kabátů a bund, 

� lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, látek, 

� domácích potřeb-nádobí bílé i černé - vše jen funkční, 

� peří, péřových přikrývek a polštářů,  
� dek a přikrývek (obyčejné, vatované, larisy),  

� hraček a školních  potřeb, 

� novin, časopisů a knih, 

� nepoškozené obuvi (dámské, pánské, dětské) 

� kabelek, tašek, batohů a peněženek. 
 
 

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: 
lyžařské boty; oděvy z umělých vláken (silon, nylon, dederon); 

ledničky, televize a  počítače (nebezpečný odpad); nábytek, jízdní kola, lyže a dětské 
kočárky (transportem se znehodnotí). 

 

Sbírka se uskuteční v Sudicích 

v týdnu od 12.05.2008 - 16.05.2008 
 

čas:   v době, kdy bude otevřen Obecní úřad 

místo:  šatna v přízemí Obecního úřadu  
 

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se nepoškodily 

transportem  Děkujeme za Vaši pomoc. 

 

Bližší informace podá  OÚ Sudice, tel.  Bližší informace podá  OÚ Sudice, tel.  Bližší informace podá  OÚ Sudice, tel.  Bližší informace podá  OÚ Sudice, tel.  553 761 022    nebo dispečink Diakonie Broumov  nebo dispečink Diakonie Broumov  nebo dispečink Diakonie Broumov  nebo dispečink Diakonie Broumov  ––––    
224 316 800, 224 317 203    
 

Diakonie Broumov je nezisková humanitární organizace,  která poskytuje materiální pomoc 

potřebným občanům u nás  i v zahraničí a dává práci lidem, kteří jsou těžko umístitelní na 

trhu práce.  Více na  www: diakoniebroumov.org 
 
 



Sudický zpravodaj             Str. 9 
 
 
Johaness Conrad Hellmann – významný sudický rodák, o kterém jsme doposud nic nevěděli 
 

 
23. února 2008 poctila naší obec návštěva polské 
delegace z Szemrowic p. Rudolf Hyla, Piotr Kazior a 
Joachim Wloczyk. Posledně ze 
jmenovaných navázal s naší 
obcí kontakt elektronickou 
poštou, kdy se pokoušel zjistit, 
zda se v Sudicích narodil 
Johaness Conrad Hellmann, 
který byl zakladatelem 
slezského hasičstva a kterému 
chtějí v polských Szemrowicach 
u příležitosti konání „IV. 
Zawodow Sikawek Konnych na 
Górnym Śląsku“ v červnu 2008 
odhalit pamětní desku. O životě 
tohoto rodáka se dočtete 

v některém z příštích vydání zpravodaje, až budou zpracovány materiály, které již máme k dispozici.   
 
            

Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 
   
V úterý 29. ledna 2008, kdy se konal v ZŠ Sudice zápis žáků do 1. třídy, vítali budoucí prvňáčky p.učitelka Petra 
Poštulková, p. učitelka Jana Ticháčková a p. učitel Pavel Ticháček, kteří již mají s prvňáčky bohaté zkušenosti a 
prvotní ostych a strach, někdy i slzičky, umějí rychle rozptýlit. K zápisu přišlo se svými rodiči celkem 18 dětí, 14 jich 
nastoupí od nového školního roku do 1. třídy. Čtyři děti mají odklad školní docházky. 1. třídu bude navštěvovat 7 dětí 
ze Sudic, 3 z Rohova a 4 z Třebomi. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
      
 
V úterý 18. března 2008 pak byl zápis dětí do Mateřské školy Sudice. V příjemné rodinné atmosféře u společného 
stolu i s pohoštěním se sešlo k zápisu se svými rodiči 16 dětí. Z kapacitních důvodů je jich přijato pouze 11. Kritériem 
pro přijetí dětí byla zaměstnanost rodičů a věk dítěte, přednost měly děti starší, zejména předškoláci. 
 

Z prací a tužeb našich dětí – zlatá rybičko, snad to splníš o letošních Vánocích 
Milá zlatá rybičko 
Moc bych si přál nové kolo. Mělo by mít dobré odpružení, kotoučové brzdy a světla. Je to dárek, který pod 
stromečkem na Vánoce nenajdu, proto píšu Tobě. 
Druhé přání jsou nové kopačky. Chtěl bych takové, ve kterých by se mi dobře hrálo. Ty staré mám už malé. 
A poslední přání je úplně nové auto značka Volswagen Golf, dobrá výbava, střešní okno, modrá světla a litá kola.      
Já vím, mám drahá přání. Byl bych rád, kdybys mi je splnila. Moc a moc děkuji 
Jiří Plachtzik, 5. tř. 
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Zamyšlení 
Můj nejlepší přítel otevřel šuplík od komody své 
manželky a vyňal v hedvábném papíru zabalený 
balíček. Nebyl to jen tak obyčejný balíček, bylo v  něm 
krásné dámské spodní prádlo. On ten balíček rozbalil 
a zadíval se na to hedvábí a ty jemné krajky: "To jsem 
jí  koupil, když jsme byli spolu poprvé v New Yorku. To 
mohlo být asi tak před 8 nebo 9 roky. Nikdy si to 
neoblékla. Chtěla si to obléci při zvláštní příležitosti. A 
teď, myslím, že je ten pravý okamžik". Přiblížil se k 
posteli a položil to hedvábné prádélko k jiným věcem, 
které byly připraveny pro pohřební službu. Jeho žena 
totiž zemřela. Pak se ke mě obrátil a řekl: "Neukládej 
nikdy  nic na zvláštní okamžik. Každý den, který žiješ 
je zvláštní okamžik." A já stále dodnes myslím na jeho 
slova ........ta změnila můj život. Dnes čtu více a 
uklízím méně. Sednu si na balkon, kochám se 
přírodou a ignoruji plevel, který se rozrůstá mezi mými 
květinami. Trávím více času s rodinou, s mými přáteli 
a méně v práci. Pochopil jsem, že život je sbírka 
zkušeností, kterých si máme vážit. Od teď si už nic 
neschovávám na později. Denně používám své 
křišťálové sklínky. Když se mi chce, tak si obléknu 
mou novou koženou bundu i když jdu jen přes ulici do 
sámošky. I můj nejdražší parfém použiji, když se mi 

zachce. Slova jako např. "jednou" nebo "při příležitosti" 
už v mém slovníku neexistují. Když to stojí za to, tak 
chci dělat, slyšet i vědět vše hned. Nejsem si jistý, co 
by žena mého přítele udělala, kdyby věděla, že už 
zítra nebude. "Zítra", které každý z nás bere na lehkou 
váhu. Myslím, že by určitě ještě zavolala své rodinné 
příslušníky a své blízké přátele. Třeba by i zavolala 
pár lidí, s kterými by urovnala pár nedorozumění a 
nebo by se i pár lidem omluvila za věci, které byly 
nevyjasněné. Odpustila by možná vše, čím jí kdo 
ublížil. Ta myšlenka, že by třeba ještě šla do čínské 
restaurace /její zamilovaná kuchyně/ se mi líbí.  
To jsou ty nevyřízené maličkosti, které by mě rušily, 
kdybych věděl, že mé dny jsou počítané. Na nervy by 
mi také šlo, že vím, že se už nemohu sejít s přáteli, 
které jsem chtěl jednoho "vhodného" dne navštívit. Na 
nervy by mi také šlo, že vím, že již nenapíši dopisy, 
které jsem chtěl jednoho "vhodného" dne napsat. Že 
jsem svým milým dost často neříkal, že je miluji. Teď 
nepropasu, neodložím a neuložím nic, co mi dělá 
radost a co přináší smích do mého života. Stále si 
říkám, že každý den je zvláštní. Každý den, každá 
minuta, každá vteřina je zvláštní. 

 
 
 
 
Bezpečnostní situace v rámci území obce Sudice 
 
Obec Sudice patří, co se týče zabezpečení veřejného pořádku, pod územní působnost Obvodního oddělení Policie 
ČR Kravaře. Pro naši obec je vyčleněn policista – prap. Zdeněk Kolečkář, který ve svěřeném okrsku odpovídá za stav 
a úroveň ochrany veřejného pořádku, předcházení a odhalování trestné činnosti. Tento systém lze hodnotit velice 
kladně. Jedná se o způsob policejní práce založený na spolupráci mezi policií, samosprávou a občany. Vychází ze 
znalosti prostředí, ve kterém se policista pohybuje a z otevřené komunikace mezi všemi těmito subjekty. Zatímco 
předmětem zájmu tradičních policejních strategií je protiprávní jednání a jejich administrace, předmětem zájmu 
community policing je následkům takového chování a možným škodám spíše předejít. Cílem community policing není 
nahradit standardní policejní postupy, ale tyto postupy doplnit a usnadnit. Jednoduše řečeno, je to souhrn takových 
policejních přístupů, které dokáží identifikovat a pojmenovat řadu problému v oblasti veřejného pořádku a veřejné 
bezpečnosti.  
Již v loňském roce PČR OO Kravaře v duchu community policing spolupracovala s OÚ Sudice a řešila problémy 
v naší obci. Na území obce Sudice došlo v roce 2007 ke spáchání 5 trestných činů a 5 přestupků, z nichž 2 řešila 
Komise k projednávání přestupků obce Sudice, ostatní Policie ČR OO Kravaře. 
Na území obce byly způsobeny 3 dopravní nehody s hmotnou škodou ve výši 31.000,00 Kč. Tyto dopravní nehody 
byly prošetřovány skupinou dopravních nehod dopravního inspektorátu OŘ PČR Opava. Policie se podílela pouze na 
zajištění míst dopravních nehod. 
Mezi nejzávažnější kriminogenní faktory lze zařadit přetrvávající nízké právní vědomí obyvatelstva, lhostejnost a 
nevšímavost obyvatelstva, nedostatečný přístup občanů k ochraně vlastního majetku, snadný prodej odcizených věcí, 
zejména prostřednictvím burz, zastaváren, bazarů a velmi komplikovaná kontrola těchto provozoven z legislativních 
důvodů, nekontrolovaný pohyb cizích státních příslušníků a to zejména po vstupu ČR do Schengenského prostoru 
s ohledem na blízkost státních hranic s Polskou republikou, možnost rychlého opuštění území republiky, nestřežená 
parkoviště a odstavné plochy, zvyšující se brutalita pachatelů, vysoký podíl recidivistů na trestné činnosti.  
V rámci celého území OO PČR Kravaře došlo v roce 2007 ke zvýšení trestné činnosti oproti předchozím létům, což je 
výsledkem kriminogenních faktorů. Pokud nebudou společností i orgány PČR přijata opatření k jejich eliminaci, nelze 
očekávat zásadní změny ke zlepšení stavu. Ze strany obyvatel jde zejména o zajišťování svého majetku a zvyšování 
právního vědomí, ze strany PČR o doplnění personálních stavů, vzdělávání policistů. Zavádění nových metod a 
technologií do praxe a zvyšování důvěry občanů v Policii ČR. 

Zdroj: Zpráva PČR OO Kravaře o stavu veřejného pořádku za rok 2007 
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Známe své okolí? aneb chodí celé Sudice – tak se 
jmenoval první ročník pochodu, který se konal v neděli 
odpoledne 3. února 2008 za krásného slunečného 
počasí, dalo se skoro říct jarního. Přes šest desítek 
občanů se sešlo na pochodu, který měl za úkol prověřit, 
jak ve skutečnosti funguje Schengen. Účastníci se 
dvěma kočárky a čtyřmi psy proto zamířili do sousední 
polské obce Sciborzyce Wielkie. Cílem bylo také 
prověřit, jak snadné by bylo pro sudické občany používat 
tuto cestu jako zkratku pro cesty do Opavy. To však 
ještě bude nějaký čas trvat.  
Ve Scibórzycach Wielkich byli na náš příchod připraveni 
a v místním obchůdku a hospůdce bylo dostatek 
občerstvení, které si mohli účastníci zakoupit. Zpáteční 
cesta pak vedla od bývalého lihovaru kolem potoka a 
přes bývalý mlýn zpět do Sudic.   -oú- 
 

 
��������������������������������������������������� 
V sobotu 8. března 2008 se účastnili sudičtí „starší páni“ III. ročníku Mezinárodního turnaje v sálové kopané starších 
pánů v Kietrzi – „OLD BOYS – Kietrz 2008“. Na pozvání Městského sportovního klubu Włókniarz Kietrz se sešlo pět 
mužstev a naši starší páni obsadili v této  mezinárodní soutěži krásné 2. místo a brankář sudického týmu p. Roman 
Balarin byl vyhlášen nejlepším brankářem. 
��������������������������������������������������� 
 

Hlučinske kořeně 
 
Hlučinska rovina v kutečku skrčena  
Zostala za vodum s posměškem u mena. 
 
Věc razy plakala, bo byla bita. 
Dycky tu zostala, co zrnko žita. 
 
Pod dachem doškovým pěsnička žila. 
Jak v polu chudobka skromňučka byla. 
 
Poručal pan i grof a ved s ňum hadky. 
Sama se vracala do chalup zpatky. 
 
Je smutna, vesela, tak jak se žilo.  
Jak Pan Buh dopuščil, tak temu bylo. 

 
Anna Malcharková 2007 

 

 
Tak začíná úvod lidových 
písní z Hlučínska, které 
vyšlo na CD  a které 
nazpívali zpěváci z obcí a 
měst Sdružení obcí 
Hlučínska.  
Pokud máte zájem, je 
možno toto CD zakoupit 
na OÚ Sudice za cenu 
80,00 Kč.  
Písně z tohoto CD bude- 
me hrát i v místním 
rozhlase. 
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Vítání jara aneb jak jsme zahnali zimu 
 

 
Smrtná neděle, kams klíče dala? Dala jsem je, dala, Květné neděli. Květná neděle, kams klíče dala? Dala jsem je, 
dala, Květným pondělkům. Květný pondělku, kams klíče poděl? Poděl jsem je, poděl, Zeleným čtvrtkům. Zelený 
čtvrtku, kdes klíče poděl? Poděl jsem je, poděl, svatému Jiří. Svatý Jiří vstal, zemi odmykal, aby rostla tráva, tráva 
zelená a z ní vykvetla bílá leluja. Neseme Mařocha, neseme do potoka, do černého lesa, do zimného plesa. Neseme 
Mařenu v oleju smaženu, babu černu, studenu, pryč s ňu za dědinu …

 

 
Tak provolávalo více jak sto účastníků akce, kteří si přišli v neděli 9. března 2007 v 15,00 hodin připomenout starou 
tradici Vítání jara a pálení Moreny. Akci připravili členové sdružení STROM v naší obci za podpory Obecního úřadu. 
Děvčata s ozdobenými větvičkami a chlapci s klepačkami a řehtačkami spolu s ostatními a v čele s Mořenou, se 
vydali průvodem přes celou obec směrem ke splavu a cestou provolávali výše uvedená říkadla. U splavu pak Morenu 
odstrojili a zapálenou hodili do vody. Tak symbolicky zahnali zimu. Zpět se průvod vydal v čele s mladým jarem, které 
představovala Terezka Klingerová a se zpěvem „Ó Mařena krásná … „. Po příchodu na Náměstí obdržely všechny 
děti sladkou odměnu – čokoládového zajíčka.   
Vítání jara nebo pálení Moreny nemá v Sudicích tradici, ale byl položen základ, aby se tato tradice ujala a dále 
rozvíjela. Dík patří všem, kteří tento základ položili. Pořízenou fotodokumentaci z této, ale i z jiných akcí si můžete 
prohlédnout na internetových stránkách obce www.obec-sudice.cz v sekci firmy a sdružení → STROM. 
Zároveň se obracíme k našim starším spoluobčanům, aby nám pomohli oživit tradice, které v obci měly v minulosti 
své místo. Pokud je Vám známo, jaké tradice se v naší obci v minulosti dodržovaly, ať už je z období Velikonoc, 
Vánoc, ročních období, pamatujete si staré písničky i s melodií, které již dnes nikdo nezná, budeme Vám vděční, když 
se o ně s námi podělíte. 
 
 
���������������������������������������������������� 
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Dvě soboty volného času obětovalo několik dobrovolníků, kteří obnovili starou petřatínskou cestu za tankem. Mezi 
dobrovolníky byli i hasiči, kteří s motorovými pilami vysekali náletové křoviny a ostatní pak přiložili ruku k dílu, klestí 
vyhrabali a spálili. Tak se otevřela nejkratší spojnice k našim sousedům, která byla v minulosti hojně využívána.  
 
Tomu se říká Schengen – využití našla cesta hned příští den a to jak polskými, tak i českými občany. Nebyla ještě  

 hotová celá, ale v obou směrech se dalo projít a to i 
kočárem. Plánuje se zpevnění cesty a pak se trasa může 

stát cílem nedělních procházek.   
 

 
 

Že máme jaro tady, svědčí nejen rozkvetlé fialky, návrat čápů na svá hnízda (komín v Pietraszyně) a taky jarně 
naladěný tajemný sudický básník. 

 
 

Přišlo jaro do vsi..... 
 
Na čele znamení Smrtné 
neděle, kráčí si cestou 
zahalených křížů. 
Ve tvářích ještě vrásky 
minulého, v srdci naději 
na vzkříšení .... 
 
Rukama hladí povadlá 
stébla trav a bosé nohy 
zebe zašlá sláva sněhu. 
Na rtech však píseň o novém  
probuzení, v očích touhu po naději..... 

 
   I tak může přijít jaro...... 

Brami    2008 
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� P O Z O R   - změna ve způsobu placení daně z nemovitostí v roce 2008 
 

Počínaje letošním rokem dochází ke změně ve způsobu placení daně z nemovitostí. Každý poplatník daně 

z nemovitostí (daň z pozemků a daň ze staveb), který je registrován na Finančním úřadě v Opavě jako plátce 

daně z nemovitostí, již nemusí chodit pro složenku na obecní úřad jak to bylo doposud, ale obdrží složenku 

na zaplacení této daně poštou do své schránky, ne však  dříve než kolem 15. května 2008. Splatnost daně je 

31. května 2008.  

 
� Zpětný odběr drobných vyřazených elektrozařízení 

 
V nejbližších týdnech rozšiřujeme v naší obci možnost sběru a ekologické recyklace drobných elektrozařízení, které 
nám nabídla firma ASEKOL, s níž máme uzavřenou smlouvu na zpětný  odběr vyřazených elektrických a 
elektronických zařízení od občanů. Snahou firmy je využít stávající infrastrukturu vybudovanou obcemi v rámci 
systému nakládání s komunálními odpady, u nás je to forma mobilního sběru nebezpečných odpadů. Kromě 
spolupráce při sběru zajistí ASEKOL pro obce i bezúplatný odvoz a ekologické zpracování vyřazených elektrických a 
elektronických zařízení, a to bez ohledu na značku výrobce, původ zařízení a stáří elektrozařízení, což významně 
sníží výdaje obcí na nakládání s nebezpečnými odpady. Spolupráce se systémem ASEKOL přinese naší obci 
zejména snížení nákladů na likvidaci televizních přijímačů a počítačových monitorů a dalšího elektrozařízení. 
 

Proto bude v budově Obecního úřadu Sudice v chodbě v přízemí umístěn 
kontejner vyobrazený na snímku, kam můžete drobná elektrozařízení, jako 
jsou například nefunkční kalkulačky, telefony, drobná počítačová vybavení, 
discmany, walkmany, MP3 přehrávače, vařiče, mixéry apod.  přinést a firma je 
bezplatně a ekologicky bude recyklovat. Většina z těchto elektrozařízení končí 
ve směsném komunálním odpadu. Vyřazovaná elektrozařízení mohou 
pocházet jak z kanceláře, tak i z domácností.     -oú- 
 
 
 

     I N Z E R C E 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

P ř i p r a v u j e    s e :  
 

� 30. dubna 2008 v podvečer se 
uskuteční pálení čarodějnic a 
stavění máje na hřišti TJ Sokol 
Sudice 

� 8. května 2008 - Jarní hra 
 – po stopách minulosti 

� 9. května 2008 – smažení 
vajec na hřišti TJ Sokol Sudice 



 

  Sudický zpravodaj                                                                                                                              Str. 16 
 

I N Z E R C E 

 

 

 

  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

                     

    

    

    

    

    

    

Povoleno Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK ČR E 17490. Vydává Obecní úřad Sudice Povoleno Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK ČR E 17490. Vydává Obecní úřad Sudice Povoleno Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK ČR E 17490. Vydává Obecní úřad Sudice Povoleno Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK ČR E 17490. Vydává Obecní úřad Sudice 

nákladem 200 výtisků.nákladem 200 výtisků.nákladem 200 výtisků.nákladem 200 výtisků.    

Chcete inzerovat v našem 
zpravodaji? 
Příspěvky do Sudického zpravodaje 
přijímáme na OÚ v Sudicích. 
Ceník inzerce 
Velikost cena 

A4  500,00 Kč 

A5  250,00 Kč 

A6  125,00 Kč 

A7    65,00 Kč 

Chcete se podělit o Vaše zážitky, máte něco na srdci, chcete někomu poděkovat … ?  Vaše příspěvky 

můžete poslat  e-mailem na adresu www. vavrova@obec-sudice.cz, zaslat poštou na adresu Obecní 

úřad Sudice, nám. P. Arnošta Jureczky 13, 747 25  Sudice nebo donést osobně nebo vhodit do 

připravené urny v prodejně TEMPO v Sudicích. Značka: ZPRAVODAJ 

� GYPSTREND s.r.o. Kobeřice 

 

Přijme do hlavního pracovního poměru 

 

automechanika – autoelektrikáře 
 

Požadujeme: 

- vyučen v oboru a praxi minimálně 5 let 

- termín nástupu: 1.6.2008 (nebo dle dohody) 

 

Kontakt:  p. Václavíková, tel. 553 687 217 

  p. Slanina, mobil 607 657 386 

Zemědělský podnik Razová, s.p. nabízí k prodeji prázdnou budovu s pozemky o výměře 438 m2 v Sudicích, 
na ulici Stiborské č.p. 73, okr. Opava, za cenu dle znaleckého posudku, vhodné k podnikání nerušivého 
charakteru nebo jako sklad, garáž, apod. 
Tel.: 721 540 788 nebo 553 696 320 


